

# CONTENTS

## 目錄

---

### Articles 論文

- 1 Fuzzy Word Identification: A Case Study from the Oracle Bone Inscriptions  
(字詞的模糊辨識：以甲骨文「翌」字為例)  
Zev Handel (韓哲夫)
- 29 Incorrect Arrangement of the Bamboo Tablets in the *Shangshu*: A Falsifiable Hypothesis?  
(有待於驗證的假設——《尚書》中是否有錯簡?)  
Ken-ichi Takashima (高嶋謙一)
- 45 從「門」詞族論《詩·大雅·抑》「莫捫朕舌」之義  
(On *Shijing*'s "Do Not Hold My Tongue" (莫捫朕舌): An Etymological Explanation)  
楊秀芳 (Hsiu-Fang Yang)
- 59 先秦漢語的動賓關係和及物性  
(Verb-Object Relationships and Transitivity in Pre-Qin Chinese)  
蔣紹愚 (Shaoyu Jiang)
- 115 「V-過-來/去」的歷史發展  
(The Historical Development of "V-*guo-lai/qu*")  
魏培泉 (Pei-Chuan Wei)
- 149 並列連詞與遠指代詞的 h- 化問題  
(Debuccalization in a Coordinating Conjunction and a Distal Demonstrative Pronoun)  
孫景濤 (Jingtao Sun)
- 165 「咁」又如何？——再探早期粵語中的指示代詞  
(What about 咁？—Revisiting the Demonstrative in Early Cantonese)  
張洪年 (Hung-nin Samuel Cheung)

- 203 霍爾語格西話動詞對協  
(Verb Agreement in Gexi Horpa)  
孫天心、田阡子 (Jackson T.-S. Sun and Qianzi Tian)
- 225 Thao Loans from Bunun  
(邵語借自布農語的成分)  
Paul Jen-kuei Li (李壬癸)
- 243 編後語 (Editorial Afterword)
- Appendices 附錄
- 245 Appendix I: Board of Directors and Officers of the Li Fang-Kuei  
Society for Chinese Linguistics  
附錄一：紀念李方桂先生中國語言學研究學會董事及執行委員  
名單
- 247 Appendix II: Four Awards of the Li Fang-Kuei Society for  
Chinese Linguistics  
附錄二：四種獎項及申請辦法
- 248 Appendix III: 2012 LFK Book Award  
附錄三：2012 年李方桂語言學論著獎
- 251 Appendix IV: 2013 LFK Field Award  
附錄四：2013 年李方桂田野調查獎
- 252 Appendix V: Winners of LFK Dissertation Award  
附錄五：李方桂學會博士論文獎歷屆得獎名單
- 253 Appendix VI: 2013 LFK Conference Travel Grant Award  
附錄六：2013 年李方桂研究生學術會議旅費資助獎金
- 254 Appendix VII: Letter from the Li Fang-Kuei Society for Chinese  
Linguistics  
附錄七：紀念李方桂先生中國語言學研究學會的公開信
- 258 Appendix VIII: List of Donors to the Li Fang-Kuei Society for  
Chinese Linguistics Endowment Fund  
附錄八：紀念李方桂先生中國語言學研究學會贊助人名單
- 259 Style Sheet for BULLETIN OF CHINESE LINGUISTICS  
《中國語言學集刊》稿約及撰稿格式